

Saint José Luis Sánchez del Rio

Feast Day: February 10 (1913-1928)



All Grades



Let no one look down on your youthfulness, but rather in speech, conduct, love, faith and purity, show yourself an example of those who believe

(1 Timothy 4:12).

Saint José Luis Sánchez del Rio, canonized on

October 16, 2016, was

only 14 years old when he died as a martyr of the faith. He is a powerful example of youth bravery, and faith.

José was born on March 28, 1913 in Sahuayo, Michoacán, México. He was the third of four children. José loved his faith and grew up with a strong devotion to Our Lady of Guadalupe. When Jose was twelve years old, the Cristero Wars began in Mexico. During this period in history the Mexican government attempted to extinguish the influence of the Catholic Church by seizing property, closing religious schools and convents, and executing Catholic priest. In defense of the Church, the peasants of many of the central and western states in Mexico rebelled against the government. The rebels took on the name of Cristeros.

Wanting to defend the faith and rights of Catholics, he followed in the footsteps of his two older brothers and asked his mother for permission to join the Cristeros. Even though he was too young to join the rebellion, José desperately wanted to be a Cristero and stand up for his faith. He begged his mother saying, "Mama, do not let me lose the opportunity to gain Heaven so easily and so soon." He was actually allowed to join the effort as a flag bearer.

On February 5, 1928 José was captured during a battle and imprisoned in the church sacristy.

In order to terrorize him, soldiers made him watch the hanging of one of the other captured Cristeros. But José encouraged the man, saying, "You will be in Heaven before me. Prepare a place for me. Tell Christ the King I shall be with him soon". In prison, he prayed the Rosary and sang songs of faith. He wrote a beautiful letter to his mother telling her that he was resigned to do God's will. José's father attempted to ransom his son, but was unable to raise the money in time.

He was asked to deny his faith and the Cristero cause. José refused and was tortured terribly. Refusing to renounce his faith angered the government soldiers so much that they cut off the bottom of his feet. As José was forced to walk through town to the cemetery, at times the soldiers stopped him and say, "If you shout, "death to Christ the King", we will spare your life". But he answered: "I will never give in. Long Live Christ the King! Long live Our Lady of Guadalupe!"

Once he arrived at the cemetery, José was asked once more if he would deny his faith. The 14 year old shouted out: "Long live Christ the King!", and was shot.

The feast day of Saint José is celebrated on February 10. Pray for his intercession on behalf of all persecuted Christians, children, and the people of Sahuayo, Michoacán, México.

Reflection

1. Think of one way can you be a witness of the faith to others. Then do it when ever you can.
2. Can you commit to pray a Hail Mary everyday for the needy children in the world?

Patron of: persecuted Christians, children, adolescents and Sahuayo

Birth: March 28, 1913

Death: February 10, 1928

San José Luis Sánchez del Río

Fiesta: 10 de febrero (1913-1928)

Todos los Grados



No dejes que te critiquen por ser joven. Trata de ser el modelo de los creyentes por tu manera de hablar, tu conducta, tu caridad, tu fe y tu vida irreprochable

(1 Timoteo 4:12).

San José Luis Sánchez del Río, fue canonizado el 16 de octubre de 2016, era joven que murió como mártir a los 14 años. Es un poderoso ejemplo de valentía juvenil y de fe.

José nació el 28 de marzo de 1913 en Sahuayo, Michoacán, México. Fue el tercero de cuatro hijos. José amaba su fe y creció con una fuerte devoción a Nuestra Señora de Guadalupe. Cuando José tenía doce años, comenzaron las guerras cristeras en México. Durante este periodo en la historia, el gobierno mexicano intento extinguir la influencia de la Iglesia Católica mediante la incautación de propiedades, el cierre de escuelas y conventos religiosos y la ejecución de sacerdotes católicos. En defensa de la Iglesia, los campesinos en estados del centro y occidente en México se rebelaron contra el gobierno. Los rebeldes se llamaron los Cristeros.

Queriendo defender la fe y los derechos de los católicos, José siguió los pasos de sus dos hermanos mayores y le pidió permiso a su madre para unirse a los Cristeros. Aunque era demasiado joven para unirse a la rebelión, José desesperadamente quería ser un Cristero y defender su fe. Le rogo a su madre diciéndole: "Mama, no me dejes perder la oportunidad de ganar el Cielo tan fácilmente y tan pronto." De hecho, se le permitió unirse al esfuerzo como portador de la bandera.

El 5 de febrero de 1928, José fue capturado



durante una batalla y encarcelado en la sacristía de una iglesia. Para aterrorizarlo, los soldados lo obligaron a observar el ahorcamiento de uno de los otros Cristeros capturados. Pero José animo al hombre y le dijo: "Estarás en el cielo antes que yo. Prepara un lugar para mi. Dile a Cristo Rey que pronto estaré con él." En la cárcel, rezó el Rosario y canto canciones de fe. Escribió una Hermosa carta a su madre diciéndole que estaba resignado a hacer la voluntad de Dios. El padre de José intento rescatar a su hijo, pero no pudo recaudar el dinero a tiempo.

Le pidieron que negara su fe y la causa cristiana. José se negó, y fue torturado terriblemente. Negarse a renunciar a su fe enojo tanto a los soldados del gobierno que le cortaron la parte inferior de los pies. Cuando José se vio obligado a caminar por la ciudad hasta el cementerio, los soldados lo detenían y le decían, "Si gritas: 'Muerte a Cristo Rey', te perdonaremos la vida." Pero él respondió: "Nunca me rendiré. ¡Viva Cristo Rey! ¡Larga vida a Nuestra Señora de Guadalupe!!"

Una vez que llegó al cementerio, a José le preguntaron una vez mas si negaría su fe. El niño de 14 años grito: "¡Viva Cristo Rey!" y recibió un disparo.

La fiesta de San José se celebra el 10 de febrero. Oren por su intercesión en nombre de todos los cristianos perseguidos, niños y personas de Sahuayo, Michoacán, México.

Reflexión

1. Piensa de que manera puedes ser testigo de la fe para los demás. Trata de hacerlo en todo momento.
2. ¿Puedes comprometerte a rezar un Ave María todos los días por los niños necesitados del mundo?

Patrón de: Cristianos perseguidos, niños, adolescentes y Sahuayo.

Nacimiento: 28 de marzo de 1913

Muerte: 10 de febrero de 1928